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FARUL

Universitatea 
şi Farul se 
întâlnesc astăzi 
în derby‑ul provinciei 
alb‑albastre şi într‑unul 
dintre capetele de afiş ale 
campionatului. Miza este 
imensă pentru ambele 
echipe, iar spectacolul 
aproape garantat: 
23 de goluri s‑au 
marcat în ultimele 5 
confruntări directe, 
o medie de 4,6 
reuşite pe meci. 
De când Viitorul 
a devenit Farul, 
Ştiinţa are victorii 
pe linie (3) în faţa 
constănţenilor 
pe teren propriu, 
ultimele două cu 
câte 4 goluri în 
poarta oaspeţilor.

...ŞI FACEM
JURĂMÂNT PRIN LUPTĂ 

AZI

 pag. 2‑7 »	 	Interviu	cu	Juraj	Badelj:	„Am	primit	o	şansă	grozavă	
să	joc	pentru	un	club	mare“



„Eu şi Tomasec 
suntem doi  

băieţi cărora  
li s‑a oferit  

o şansă 
extraordinară  

să facă  
ceva măreţ  

în viaţă“

BA D E L J:

Salut, Juraj! Pentru început am vrea şi noi şi publicul să aflăm 
mai multe despre tine. Spune‑ne cine sunt oamenii cei mai dragi 
ţie şi ce fel de relaţie aveţi? Am fi curioşi şi dacă ai vreo poreclă 
pe care apropiaţii s‑o folosească şi care este originea ei.

Salutare! Oamenii cei mai dragi mie, pe lângă familia mea, sunt 
iubita mea şi cei mai buni prieteni, aceia care mi‑au fost alături 
de la început. Am avut multe porecle de‑a lungul timpului: Baki, 
Delijba, Bager, Brambelj... Dar cea mai des folosită este Bager 
(nota noastră: în limba croată, „bager“ înseamnă „excavator“). Nu 

E tânăr. E inteligent. E ambiţios. E puternic. E suficient de tehnic şi de 
rapid cât să joace şi fundaş lateral într‑un meci crucial. E fericit că 
a semnat cu Universitatea, care i‑a făcut „o ofertă de nerefuzat“. E 
noul nostru stopper, JURAJ BADELJ.



ştiu ce să zic despre origine, nu cred că le‑au gândit aşa mult, pur 
şi simplu le‑a venit în minte şi asta a fost.

Cum a fost copilăria ta? Ce alte pasiuni în afară de fotbal aveai? 
Care sunt cele mai frumoase amintiri, momentele din trecu‑
tul tău când te‑ai simţit cel mai fericit?

Am avut o copilărie cu de toate, aşa cum cred că ar trebui să 
fie orice copilărie. Am amintiri extraordinar de frumoase, dar şi 
unele nu prea bune. Din acestea din urmă am învăţat lecţii şi am 
încercat să îmi asum consecinţele. Pe lângă sport, îmi place mult 
să pictez şi să desenez. Dar cel mai mult mi‑a plăcut sportul. Nu 
doar fotbalul, sportul în general. Am făcut de‑a lungul timpului 
baschet, karate, ping pong şi handbal. Cele mai frumoase amin‑
tiri sunt din verile cu familia, acele veri când pur şi simplu stai 
cu cei dragi pentru o lună sau chiar două, fără să ai nicio grijă.

Dar o amintire neplacută ai? Ceva din trecutul tău peste care 
ai trecut cu greu, o suferinţă sau o încercare anume?

Am câteva, dar sunt destul de personale şi nu aş vrea să le 
împărtăşesc public. Poate doar pe una dintre ele, îmi amintesc 
că a fost foarte dificil momentul în care a trebuit să aleg clar ce 
vreau să fac la modul serios în viaţă, între şcoală şi fotbal.

Cum ţi se pare prima ligă din Croaţia faţă de cea din Româ‑
nia? Tu de ce ai ales să vii în România la o vârstă atât de fra‑
gedă, în loc să joci la o altă echipă din Croaţia? 

Nu vă pot spune foarte multe despre prima ligă croată, pentru că 
eu am jucat doar la juniori, aşa că simt că n‑aş putea judeca corect 
diferenţele între campionate. Legat de ofertă, pentru mine a fost 
una chiar grozavă, nu cred că există mulţi jucători tineri şi fără 
experienţă la seniori cărora să li se ofere aşa ceva. Am acceptat‑o 
imediat. Simt că am venit la un club foarte mare, dar mai ales simt 
că fac parte dintr‑o echipă şi o familie şi asta mă bucură mult.



Ce ştiai despre România înainte să vii aici şi ce aşteptări aveai 
de la această ţară? În ce măsură ţi‑au fost ele confirmate sau 
infirmate?

Despre fotbalul de aici ştiam foarte puţine. Despre ţară ştiam 
câteva lucruri, despre legendele din Transilvania de pildă. Sincer 
nu aveam aşteptări prea mari de la fotbalul din România, necu‑
noscând situaţia de aici, dar după ce am ajuns aici am fost foarte 
plăcut surprins. Cred că am venit la un club foarte mare, după 
cum spuneam, iar oraşul mi‑a depăşit şi el aşteptările.

Spune‑ne o propoziţie în limba română în care să ne poves‑
teşti ceva despre tine.

Bună, mă numesc Juraj, am 19 ani, vin din Zagreb şi joc fotbal. 
(continuă în engleză) Corectaţi‑mă dacă greşesc (râde).

Ce relaţie ai cu Karlo Tomasec, de când vă cunoaşteţi şi cât de 
important e pentru voi că aţi fost transferaţi împreună? Ai 
mai venit cu cineva din Croaţia, în afară de el?



Eu şi Karlo suntem prieteni şi colegi, doi băieţi cărora li s‑a ofe‑
rit o ocazie extraordinară să facă ceva măreţ în viaţă şi care vor să 
profite de această ocazie. Nu ne cunoaştem de foarte mult timp, 
cam de un an. Nu aş zice neapărat că e aşa important pentru noi 
că am fost transferaţi împreună. La urma urmei avem deja aici 
oameni care ne vorbesc limba, pe Roguljic, pe Koljic, pe Gjoko, 
şi cred că ne‑am fi adaptat oricum repede. De venit aici am venit 
doar noi doi, iubitele şi familiile vin însă în vizită când şi cât pot.

Cât de gravă a fost accidentarea din meciul cu Petrolul? Crezi 
că ai fi jucat mai mult dacă nu se întâmpla acel incident?

O mică ruptură musculară, nimic foarte grav aş zice. Da, pro‑
babil aş fi jucat mai mult, dar asta este, nu sunt afectat şi am tot 
timpul înainte să demonstrez ce pot. Accidentările sunt o parte 
inevitabilă din viaţa de fotbalist, le iau ca atare şi îmi propun doar 
să mă antrenez cât mai bine, astfel încât să fac tot ce ţine de mine 
să le evit pe viitor.



Meciul cu CFR a fost fără îndoială cel mai greu pe care l‑ai jucat 
până acum la Craiova. Cum s‑a simţit partida din teren şi cât 
de dificilă a fost acomodarea cu postul de fundaş stânga?

Da, a fost categoric cel mai greu meci al meu. Ştiu că au fost 
campioni ai ligii mulţi ani la rând şi chiar au nişte fotbalişti foarte 
tari, duri. A fost într‑adevăr ciudat să joc pe acel post, iniţial m‑am 
simţit un pic stingher. Dar apoi, BAM, m‑a lovit adrenalina şi am 
putut să mă concentrez la maximum şi cred că m‑am descurcat 
onorabil. Le mulţumesc pe această cale lui Bogdan Mitrea şi lui 
Gjoko Zajkov, m‑au ajutat mult şi înainte de meci şi în timpul lui 
cu sfaturile şi impresiile lor.

Simţi că am obţinut tot ce se putea din acest playoff sau împăr‑
tăşeşti părerea antrenorului că am fi meritat să avem mult 
mai multe puncte şi am fost lipsiţi de noroc? Chiar aşa, ce fel 
de antrenor este Neagoe pentru tine, cum te înţelegi cu el şi 
ce‑ţi place la el?



Bineînţeles că i‑o împărtăşesc, chiar aşa a fost. Am avut multe 
ocazii şi foarte mult ghinion, dar asta e, se întâmplă, e fotbal până 
la urmă. Neagoe este pentru mine un tip nou de antrenor, unul cu 
viziune şi un tip de caracter. Ne înţelegem de minune şi cred că 
există o conexiune bună între noi. E un tip adaptabil şi îmi place 
mult asta la el. Când situaţia îi cere să fie serios, e foarte serios, 
dar deseori glumeşte cu noi şi asta ajută mult la detensionarea 
atmosferei.

Ce ştii despre viitorul nostru adversar, Farul? Sunt o echipă 
care pune mare preţ pe promovarea tinerilor, tu ai remarcat 
un tânăr jucător anume de la ei, te‑a impresionat cineva?

Ştiu destul de multe despre ei, sunt o echipă foarte bună, în 
special în acest an. Mă impresionează la ei încrederea de care 
dau dovadă şi mai ales omogenitatea care se vede clar din tipul 
de fotbal pe care îl joacă. Şi da, l‑am remarcat de la ei pe Adrian 
Mazilu, sper că i‑am reţinut bine numele. E foarte bun cu min‑
gea la picior, rapid şi tehnic, îmi place mult.

Care este obiectivul tău personal pentru următorii ani?
Să continui să cresc profesional, să câştig experienţă şi să fiu 

cel mai bun. Nu neapărat cel mai bun comparat cu alţii, ci cea mai 
bună versiune a mea. Şi, probabil ca orice jucător, am un vis să 
ajung într‑unul dintre cele cinci campionate mari: Anglia, Italia, 
Spania, Germania sau Franţa.

Un mesaj pentru suporterii care vor citi acest interviu înain‑
tea partidei cu Farul.

Vă aşteptăm alături de noi, ca întotdeauna. Sper că o veţi face 
cum e şi în imn, şi la bine şi la rău, că veţi cânta, că vă veţi distra 
la un meci bun de fotbal şi că ne veţi purta către o victorie foarte 
importantă. Cert este că avem un meci foarte greu sâmbătă şi 
avem mare nevoie de voi. Forza Ştiinţa!



UNIVERSITATEA – FARUL ÎN CIFRE

Egalitate perfectă 
între Ştiinţa şi Hagi

• De la transformarea Viitorului în Farul, cele două echipe s‑au 
întâlnit de 7 ori în partide oficiale. Dintre acestea, niciuna nu 
s‑a terminat cu remiză: 4 au fost câştigate de Ştiinţa şi 3 de con‑
stănţeni. 

• Dacă nu punem la socoteală duelurile din perioada comunistă 
şi de la începutul anilor ’90, când Craiova are şi victorii la mai 
multe goluri diferenţă, „leii“ au învins „rechinii“ de două ori 
la trei goluri: pe 16 aprilie 2022 la Ovidiu, 3‑0 (Markovic – 2, 



Baiaram) şi pe „Oblemenco“ pe 20 mai 2022, 4‑1 (Roguljic, Vlă‑
doiu, Baiaram, Ivan).

• Cu golul marcat în ultima confruntare directă, Elvir Koljic a 
devenit cel mai bun marcator din meciurile Universitatea ‑ Farul, 
cu 6 reuşite. 

• Alex Mitriţă a jucat pentru ambele formaţii şi a înscris de 5 ori 
în duelurile directe, de 4 ori pentru Universitatea în poarta Faru‑
lui şi o dată invers.

• Gheorghe Hagi conduce în confruntarea directă cu omologul 
său, Eugen Neagoe. Antrenorul constănţenilor are 6 victorii, al 
Ştiinţei are doar una, iar 4 s‑au terminat la egalitate. 

• În partidele directe dintre Hagi şi Universitatea Craiova se con‑
semnează o egalitate perfectă. Echipele antrenate de Hagi (Vii‑
torul, ulterior Farul) au învins de 12 ori, Universitatea a bătut 
de tot atâtea, iar 4 s‑au terminat la egalitate.

• Trei dintre fotbaliştii cei mai reprezentativi ai Universităţii ulti‑
mului deceniu au venit direct sau indirect de la Farul. Este vorba 
despre cei trei Alex: Cicâldău, Băluţă şi Mitriţă.

• Un singur transfer s‑a realizat în sens invers: în 2017, Andrei 
Dumitraş părăsea Ştiinţa pentru Viitorul, dar nu impresiona la 
Ovidiu, unde reuşea să bifeze doar 3 apariţii înainte de transfe‑
rul ulterior la FC Botoşani. Dumitraş a jucat ultimul său sezon 
de fotbalist pentru Bucovina Rădăuţi, anul trecut, iar acum este 
preparator fizic în Liga a III‑a, la Dante Botoşani.

• Farul a reuşit scorurile campionatului în acest sezon: etapa tre‑
cută din playoff a învins Rapidul cu 7‑2, iar în sezonul regulat 
bătea Botoşaniul cu 8‑0. De partea cealaltă, cea mai mare vic‑
torie a Craiovei a fost 3‑0, într‑o partidă cu Chindia din decem‑
brie anul trecut.



Adversarii la zi  Farul

Decimaţi,  
dar cu mare 
foame de trofee
• Farul are multe probleme de lot înaintea meciului cu Universi‑

tatea. Jucători importanţi din toate compartimentele vor lipsi 
la Craiova. E vorba de Băluţă, Larie, Mazilu, Morar şi Popescu. 
Mazilu e răcit şi ar fi putut juca în ciuda stării mai proaste, 
dar Hagi a anunţat că nu vrea să forţeze, semn că pune mare 
preţ pe meciul din etapa următoare, cu FCSB pe teren propriu. 
Mazilu, Băluţă şi Larie, trei dintre cei mai în formă fotbalişti 
din Superliga, sunt probabil absenţele cele mai grele. Despre 
Mazilu, antrenorul celor de la FC Botoşani, Flavius Stoican, 
tocmai a spus că „seamănă cu Angel Di Maria, dar cred că are 
calităţi chiar mai bune“. Pe Băluţă l‑a lăudat Hagi însuşi după 
meciul cu Rapid, spunând: „Joacă pe şapte posturi dacă vrea, e 
cel mai bun închizător din România.“ La rândul său, căpitanul 
dobrogenilor, Larie, este unul dintre jucătorii cu cele mai multe 
minute jucate în acest sezon (3273).

• Va fi unul dintre ultimele meciuri la Farul ale lui Denis Alibec. 
Unchiul acestuia şi Gheorghe Hagi au confirmat amândoi că ata‑
cantul titular al „Naţionalei“ va fi lăsat să plece liber în această 
vară, aproape sigur la o echipă din străinătate. Alibec a făcut 
etapa trecută un meci memorabil, în victoria constănţenilor în 
faţa Rapidului (7‑2), reuşind un hattrick. Cele trei goluri l‑au 
dus la cota 14 şi pe locul 3 în clasamentul golgheterilor, după 
Dugandzic şi Compagno.



• În stilul deja obişnuit al managerului, Farul ar putea trece printr‑o 
restructurare masivă a lotului după încheierea playoff‑ului. Pe 
lângă Alibec, care va pleca gratis, „marinarii“ caută să‑i vândă 
în condiţii cât mai avantajoase pe cei doi tineri care au explo‑
dat în acest sezon, Mazilu şi Borza. Deşi fundaş stânga, acesta 
din urmă are cifre extraordinare în campionat, adunând până 
acum 3 goluri şi 2 assist‑uri.

• Farul va încerca să rezolve plecarea vârfului titular prin aducerea 
unui jucător care tocmai s‑a despărţit de Universitatea Craiova. 
Conform surselor celor de la GSP, Rivaldinho a semnat deja cu 
echipa constănţeană. Va fi a doua colaborare cu Hagi a brazili‑
anului, care a mai jucat pentru Viitorul între 2018 şi 2020, îna‑
inte să se transfere în Polonia. 

• Gheorghe Hagi, la conferinţa de presă dinaintea meciului din 
această seară: „Craiova a demonstrat în toate meciurile din 
playoff că e o echipă foarte competitivă, va fi un meci extrem 
de dificil pentru noi. În plus, ştiţi cu toţii ce înseamnă spiritul 
lor oltenesc de la meciurile de acasă.“



1982-1983: un sezon 
de foc. Cel mai mare scor 
din meciurile directe, 
retrogradarea Farului, 
debutul lui Hagi și un an 
de grație pentru Cârțu
Meciul cu cea mai mare diferenţă de goluri din istoria duelurilor directe 
dintre Universitatea şi Farul a avut loc pe 7 august 1982, pe stadio-
nul „Central“. Universitatea învingea echipa numită la acea vreme FC 
Constanţa cu 5‑0, anunţând ceea ce avea să devină cel mai bun atac 
din ţară, la finalul acelui sezon, cu Sorin Cârţu golgheter. În acelaşi 
an, Gheorghe Hagi debuta în prima divizie, însă echipa sa retrograda 
în Divizia B.

Pentru olteni, a fost un an de vis, care venea în urma altor două 
sezoane incredibile. În 1980‑1983, Craiova Maxima explodase şi 
era echipa momentului în România. În 1980‑1981, Ştiinţa făcuse 
cadou suporterilor primul event din istoria clubului şi al treilea 
titlu de campioană. În finala Cupei din ’81 Universitatea făcea spec‑
tacol, după un 6‑0 cu Poli Timişoara. Apoi, în 1981‑1982, juveţii 
terminau pe 2, în spatele lui Dinamo, dar reuşeau o nouă perfor‑
manţă pentru istorie, devenind primul club românesc care acce‑
dea în primăvara europeană. Era însă eliminată de marea Bayern 
Munchen, în sferturile de finală ale Cupei Cupelor, în ciuda unui 
egal pe Olympiastadion (1‑1, după golurile lui Hoeness şi Geol‑
gău). La finalul lui 1983, Craiova aducea o nouă Cupă a României 
în Bănie, după o victorie în finală în faţa aceleiaşi Poli Timişoara. 



Era, după cum vă spuneam, şi sezonul în care administram Faru‑
lui cel mai usturător rezultat din istoria meciurilor directe, 5‑0.

Pentru constănţeni, sezonul 1982‑1983 al Diviziei A avea să fie 
unul care va fi consemnat şi o amintire foarte tristă, dar şi una cu 
care dobrogenii se mândresc şi în prezent. După mai mulţi ani 
în care scăpaseră cu greu de la retrogradare, aceştia ajungeau în 
cele din urmă în liga secundă în vara lui 1983, după ce ocupau 
ultimul loc în clasament cu un golaveraj şocant: ‑35 de goluri. FC 
Constanţa va fi rămas în Divizia B pentru patru sezoane conse‑
cutive, dar revenea în prima ligă în vara lui 1988. A fost şi vara în 
care FC Constanţa îşi schimba denumirea în Farul.

Acelaşi 1982‑1983 a fost şi singurul sezon în care Gheorghe 
Hagi a jucat pentru seniorii echipei de la malul mării, înainte să 
se transfere la Sportul Studenţesc. În ciuda retrogradării echipei 
sale, viitoarea legendă a României, pe atunci în vârstă de doar 17 
ani, reuşea să înscrie 7 goluri în 18 meciuri jucate. Deşi produs 
al clubului constănţean, pentru juniorii căruia începuse să joace 
încă din 1978 (la 13 ani), Hagi s‑a format cu adevărat la Luceafă‑
rul Bucureşti, pentru care a jucat 2 ani, între 1980 şi 1982, înainte 

Gheorghe Hagi, în singurul său sezon jucat pentru seniorii Farului



să revină la Constanţa. Debutul lui Hagi în Divizia A se producea 
pe 11 septembrie 1982, într‑un FC Bacău – FC Constanţa 3‑0.

Tot 1982‑1983 a fost şi unul dintre cele mai bune sezoane ale 
actualului preşedinte al Universităţii, Sorin Cârţu, în tricoul Şti‑
inţei. Acesta termina anul din calitate de golgheter al echipei, cu 
19 reuşite. Deşi îi devansa astfel pe cei mai buni marcatori ai lui 
Dinamo (Augustin – 14), Sportul (Mircea Sandu – 14), respectiv 
Steaua (Balint – 10), Cârţu era depăşit surprinzător în clasamen‑
tul final al golgheterilor Diviziei A de atacantul celor de la Bihor 
Oradea, Petre Grosu.

Cârţu şi Hagi, pe banca echipelor lor într‑un Universitatea ‑ Viitorul 2‑1, 
în Cupa României, sezonul 2014‑2015. Ştiinţa mergea mai departe 
după un gol decisiv marcat de Mateiu în minutul 112.


